
 

Friluftsrådet Sydvestsjællands bestyrelsesmøde d. 27. maj 2024 kl. 18:00 

Sted:  Vi mødes kl. 17.30 hos Rolf Lehrmann på Egevangs Alle 18, 4180 Sorø for at køre i bil 
til Maglebjerghytten, Maglesvinget 6, Stenlille 

Vi startede med en tur ud i Maglebjerg Mose, som hytten er en del af, dog på kanten af 
Åmosen, dvs. på den grusbanke, som omgiver den gamle sø/lavmose. 

 

Turen ud i mosen viste hvor fantastisk området er. Vi blev nærmest overfaldet af sang fra 
de mange fugle i området samt af lyden fra de mange rådyr. Af fugle kan nævnes nattergal 
som sang meget tæt op af hvor vi stod, utallige gøge som brugte alle deres forskellige 
stemmer, herunder både det 2-tonede, det 3-tonede og ’latteren’. Derudover hørte og så vi 
tornsanger, havesanger, gulspurv, løvsanger, gransanger, sangdrossel, solsort, bogfinke, 
musvåge o.m.a. 

Deltagere: Arne Kristensen, Rolf Lehrmann (sekretær), Thomas Nikolaj Hansen, Jette Kruse  
 
Afbud/Ikke deltaget: Gert Jørgensen, Susan Jørgensen 

Billeder fra Friluftsrådet Sydvestsjælland i 2024/2025: 
https://photos.app.goo.gl/wa5BAVRYduEN4Kin8 
 
Det samlede billede af bestyrelsen må afvente en senere lejlighed. 

Dagsorden (referat anført med grønt): 

1. Valg af ordstyrer 
Arne valgt som ordstyrer 
 

2. Velkomst til Thomas – bordet rundt. 
Thomas er nu flyttet hertil (Verup), og har lovet at komme med en kort biografi til 
anvendelse på hjemmesiden. 
 



3. Kommentarer til referat fra seneste bestyrelsesmøde d. 22. april 2024  
Ingen kommentarer 
 

4. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 
 

5. Godkendelse af ajourføring af ansvarsfordelingsskema 
Ansvarsfordelingsskema vedlagt 
Rolf indskriver Thomas som vores repræsentant omkring Grønne spirer og Grøn skole 
 

6. Nyt afregningssystem.  
Fungerer det for alle? Vi arbejder fortsat på at få alle på. Kig gerne på hjemmesiden, 
hvor der er en god instruktionsvideo. 
 

7. Bestyrelsens arbejde 
a. Hvad gør vi med Temagruppen omkring stier og ruter i Sydvestsjælland. 

Vi ændrer opgaven til at dreje sig om Danmarks Naturstier (for gående), i 
samarbejde bl.a. med Naturpark Åmosen og gerne i samarbejde med FR 
Nordvestsjælland. Jette Kruse er tovholder for opgaven. 
 

b. Evt. etablering af Temagruppe i Friluftsråd Sydvestsjælland omkring arbejdet i 
de lokale råstofgrave i forbindelse med det arbejde, som Region Sjælland med 
Gate 21 som konsulenter har igangsat. 
D. 3. juni er der i Sorø møde for Grønt Forum og Udvalget for Natur, Miljø og 
Plan i Munke Bjergby grusgraven, hvor Rolf, NCC, Sorø Kommune og Gate 21 
skal fortælle om rekreative muligheder for mennesker, flora og fauna i 
efterbehandlede grusgrave  
Resultatet af mødet er afgørende for om vi kan gøre noget i regi af 
Friluftsrådet. 
 

c. De mange mulige overtrædelser af lovgivningen for befolkningens adgang til 
naturen?  
Aftalt sidste gang, at Kommunerepræsentanterne følger op overfor 
kommunerne. 
Arne deltog i sidste uges webinar om stierne og nu kommer der flere 
afgørelser end nye indmeldte sager. Projektet (Gå nye veje) fortsætter. 
Jette Kruse undersøger skiltene ved Sevedø, hvor spærringen ser underlig ud. 
 

d. Grøn skole? 
Aftalt at Thomas gerne deltager i arrangementer, som vi indkaldes til. Se 



ovenfor omkring ansvarsfordelingen i bestyrelsen. 
 

e. Blåt Flag/Badepunkt 
Rolf deltager i hejsning af Badepunkt-flaget på Kongskilde d. 20. juni kl. 10 

 
 

8. Arbejdet i Kommunerne: 
a. Slagelse Kommune 

Aftalt sidste gang at Gert ville videresende referatet fra mødet d. 19. marts 
2024 om Natura2000 områderne på havet. Fortsat fint, hvis det fremsendes til 
os. 
 

b. Næstved Kommune 
Intet at berette. 
 

c. Sorø Kommune 
Kirsten Blicher Friis, naturvejler på Kongskilde Naturcenter holdt 10-års 
jubilæum og afskedsreception d. 23. maj 2024 kl. 14:30. Rolf deltog. 

 Kirsten holder tale og takker af 
 
Naturvejledning som sådan blev behandlet på Grønt Forums møde og det ser 
ud til at der er lydhørhed blandt politikerne for en kraftig udvidelse af 
budgettet for naturvejledningen i Kommunen. 
 

9. Orienteringer fra bestyrelsens medlemmer 
a. Fra formanden 

Arne har deltaget i skovbrugerrådsmøde bl.a. med en række mindre 
skovrejsninger. 

b. Udlodningsmidler 
Der ligger 15 ansøgninger i indbakken, men de er alle markeret Lukket, og 
sidste melding fra Bestyrelsen for FR er fra d. 12. december 2023 – hvad sker 
der? 
Der er absolut ikke noget vi kan reagere på og det virker underligt og ikke 
opdateret. Rolf skriver og spørger Stefan Stürup. Se jeres FR mailboks, hvor der 
ligger en kopi. 
 



10. Kommende møder 
a. Mandag d. 12. august 2024. Lokalitet hos Thomas Hansen på Verupvej 21, 

4293 Dianalund 
 

11. Evt.  
a. Vi diskuterede endnu engang vores rolle overfor Friluftsrådet centralt og var 

ikke tilfredse. 
 


